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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Ungdomsrådet 18.04.2024 kl. 16:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

 
   

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 

 

Presentasjoner: 

• Ruter 
  

• Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 
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Sakskart  

Saker til behandling 

11/24 22/00967-66 Godkjenning av protokoll 14.03.2024 

12/24 24/02800-2 Uttalelsene - etablering av Norges Realfagsungdomsskole 
Asker 

13/24 24/04315-1 
Høring av lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift 
om skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, forskrift 
om hovedmål 

14/24 24/05888-1 Tilstandsrapport for barneverntjenesten i Asker kommune 
2023 

15/24 24/06037-2 Uttalelsene søknad om utvidelse av stiftelsen Asker 
International School 

16/24 24/01964-1 Plan for forebygging av omsorgssvikt og adferdsproblemer 

17/24 24/05632-2 Ungdomsrådet - Årsmelding for 2023 

Referatsaker 

 

 

Asker, 08.04.2024 
Anton Toft Dahl 
Leder i ungdomsrådet 
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Møteprotokoll 
 

Ungdomsrådet 

Dato Tid Sted 
18.04.2024 16:00 – 19:20 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Anton Toft Dahl. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder  Anton Toft Dahl  
Nestleder Isak Gregers Eriksen  
Utvalgsmedlem Eira Erlandsen-Sele  
Utvalgsmedlem Albert Loki Einarsson  
Utvalgsmedlem Filip Haug-Brodersen  
Utvalgsmedlem Mats Augdahl Karlsen  
Utvalgsmedlem Aurora Johanne Lauvset  
Utvalgsmedlem Elias Børve Figenschou  
Varamedlem Mathias Myhre Yaya Vyas Civera 
Utvalgsmedlem Tiam Rajabzadeh  
Utvalgsmedlem Hedvig Kjeldahl  
   
 

Forfall:    

 Yaya Vyas Civera   

 

Til stede fra administrasjonen:  

Kommunedirektørens representant Hege Oshaug 

Protokollfører Julie Bøye         
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Det var ingen merknader til innkallingen, og møtet ble satt med 11 medlemmer til 
stede. 

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

11/24 22/00967-66 Godkjenning av protokoll 14.03.2024 3 

12/24 24/02800-2 Uttalelse - etablering av Norges Realfagsungdomsskole 
Asker 

3 

13/24 24/04315-1 Høring av lokale forskrifter etter ny opplæringslov - 
forskrift om skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, 
forskrift om hovedmål 

4 

14/24 24/05888-1 Tilstandsrapport for barneverntjenesten i Asker 
kommune 2023 

5 

15/24 24/06037-2 Uttalelse søknad om utvidelse av stiftelsen Asker 
international School 

6 

16/24 24/01964-1 Plan for forebygging av omsorgssvikt og 
adferdsproblemer 

7 

17/24 24/05632-2 Ungdomsrådet - Årsmelding for 2023 8 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

11/24 Godkjenning av protokoll 14.03.2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 11/24 
 

Leders forslag til vedtak: 
 
 

Protokoll fra ungdomsrådet 14.03.2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

Protokoll fra ungdomsrådet 14.03.2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

 

 

 

12/24 Uttalelse - etablering av Norges Realfagsungdomsskole Asker 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 12/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 19/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
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1. Asker kommune har ikke innvendinger til etableringen av Norges 
Realfagsungdomsskole Asker. 

 

 

Behandling 

Rådgiver Frida Blåsternes innledet til saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Asker kommune har ikke innvendinger til etableringen av Norges 
Realfagsungdomsskole Asker. 

 

 

 

 

13/24 Høring av lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift om 
skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, forskrift om hovedmål 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 13/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 21/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Forskrift knyttet til skoleregler, permisjon og hovedmål sendes på høring. 
 

 

Behandling 

Rådgiver Frida Blåsternes innledet til saken. 
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Forslag til tilleggspunkt ble fremmet av Isak Greger Eriksen: 

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren inkludere barn og unges mulighet til politisk 
fravær i grunnskolen i forskrift om permisjon. Her kan man se til barnekonvensjonen, 
barn og unges rett til medvirkning i samfunnet.  

Forslag fremmet av Tiam Rajabzadeh: 

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren inkludere permisjon til idrett og sportslige 
arrangementer siste halvår i tiende klasse i forskrift om permisjon.  

 

Tilleggspunktet fremmet av Eriksen ble enstemmig vedtatt. 

Tilleggspunktet fremmet av Rajabzadeh ble vedtatt mot 2 stemmer (Einarsson, 
Lauvset). 

 

Vedtak  

 

1. Forskrift knyttet til skoleregler, permisjon og hovedmål sendes på høring, med 
følgende tilleggspunkt: 

• Ungdomsrådet ber kommunedirektøren inkludere barn og unges 
mulighet til politisk fravær i grunnskolen i forskrift om permisjon. Her kan 
man se til barnekonvensjonen, barn og unges rett til medvirkning i 
samfunnet. 

• Ungdomsrådet ber kommunedirektøren inkludere permisjon til idrett og 
sportslige arrangementer siste halvår i tiende klasse i forskrift om 
permisjon. 

 

 

 

 

 

14/24 Tilstandsrapport for barneverntjenesten i Asker kommune 2023 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
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1 Ungdomsrådet 18.04.2024 14/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 22/24 
3 Kommunestyret 07.05.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
 
1. Tilstandsrapport for barnevernstjenesten i Asker kommune 2023 tas til 

orientering.  
 

 

Behandling 

Virksomhetsleder i barnevernstjenesten, Carl- Magnus Hammarstrøm innledet til 
saken (presentasjon). 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Tilstandsrapport for barnevernstjenesten i Asker kommune 2023 tas til 
orientering.  

 

 

 

 

15/24 Uttalelse søknad om utvidelse av stiftelsen Asker international School 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 15/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 20/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Asker kommune støtter utvidelsen av Asker international School. 
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Behandling 

Rådgiver, Jo-Rasmus Holt Zachariassen innledet til saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Asker kommune støtter utvidelsen av Asker International School. 
 

 

 

 

16/24 Plan for forebygging av omsorgssvikt og adferdsproblemer 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 16/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 17/24 
3 Kommunestyret 07.05.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Plan for forebygging av omsorgssvikt og utvikling av adferdsproblemer vedtas 
slik den foreligger  

 

 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken (presentasjon). 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Plan for forebygging av omsorgssvikt og utvikling av adferdsproblemer vedtas 
slik den foreligger  

 

 

 

 

17/24 Ungdomsrådet - Årsmelding for 2023 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 17/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Ungdomsrådets årsmelding for 2023 godkjennes, med de endringer som 
fremkommer i møtet. 

2. Årsmeldingen legges fram for kommunestyret. 
 

 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken. 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Ungdomsrådets årsmelding for 2023 godkjennes, med de endringer som 
fremkommer i møtet. 

2. Årsmeldingen legges fram for kommunestyret. 
 

 

 

 



 

  9/9 

 

 

Referatsaker 

1. Strategisk trafikkplanlegger i Ruter Andreas Berntzen, orienterte om 
strategiske prinsipper, universell utforming og pris for Ruters tilbud 
(presentasjon). 

2. Rådgiver Heidi Rustand orienterte om handlingsplan for friluftslivets 
ferdselsårer (presentasjon). 

3. Direktør oppvekst Kai Erik Lund og leder av utvalg oppvekst Elisabeth 
Holter-Schøyen orienterte om ABSOLUTT-programmet (presentasjon).  

4. Leder av ungdomsrådet Anton Toft Dahl meldte seg som representant for 
Asker i ABSOLUTT-programmet. Medlem i ungdomsrådet Elias Børve 
Figenschou meldte seg som vara. 

5. Kommunedirektørens representant Hege Oshaug orienterer om høring til 
NOU 2024:3 Felles innsats mot ekstremisme: Bedre vilkår for det 
forebyggende arbeide, med høringsfrist 7. juni. 

6. Kommunedirektørens representant Hege Oshaug orienterte om 
henvendelser til rektorer ved skoler i Asker ang. kontaktinfo til elevråd.  

 



Deltakelse i ABSOLUTT-programmet
Kai Lund, direktør oppvekst

Asker 18. april 2024



Rammeverk for regionale program

Utviklingsprogrammet ABSOLUTT skal bidra til at folkevalgte, administrasjon og ulike aktører i 

lokalsamfunnet sammen utvikler kunnskap om handlingsrom, roller og ansvar for barn og unges 

utdanning og oppvekst.

• Hvordan skape gode oppvekstsvilkår og inkluderende felleskap for alle barn og unge?

• Hva kreves for å utforme en kunnskapsbasert, helhetlig og inkluderende utdannings- og 

oppvekstpolitikk?

• Hvem kan inviteres inn til dialog og samskaping om tjenester for barn og unge?

• Hvordan legge til rette for at barn og unge kan medvirke i eget liv, i utviklingen av tjenestene 

som har betydning for dem og i dialog om lokal utdannings- og oppvekstpolitikk.

2



Kunnskapsgrunnlag og kvalitet - Hvor er vi?

• For at lokale og regionale folkevalgte skal kunne utøve sitt ansvar for 
barnehage og skole på en god måte, må de ha kunnskap om styrker og 
svakheter ved sine tjenester. Det lokale kunnskapsgrunnlaget må sees i lys av 
nasjonal og internasjonal kontekst.
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Framtidsbilder – Hvor vil vi?

• Å utvikle framtidsbilder innebærer en prosess for å avklare verdier og 
prioritering, identifisere trender og trusler. Prosessen hjelper kommunen med 
å utvikle tjenester for framtida.
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Utviklingsprosessen – Hvordan kommer vi dit vi vil?

• På bakgrunn av kunnskapsgrunnlaget og fremtidsbildene som er utviklet, er 
neste fase i programmet å jobbe med å konkretisere hva som skal utvikles, 
hvem er målgruppen, hvilke aktiviteter skal gjennomføres når, hvem bidrar 
osv.
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Lokaldemokratiets ansvar for barn og unges 

oppvekst

• Hvordan samhandler vi med barn og unge?

Les mer her: https://www.ks.no/fagomrader/barn-og-unge/absolutt/

Se en kort film her: https://youtu.be/G4QUlGy00dU?si=eZzto0c9gFWEyfzj

6

https://www.ks.no/fagomrader/barn-og-unge/absolutt/
https://youtu.be/G4QUlGy00dU?si=eZzto0c9gFWEyfzj


Vi har allerede startet

• Asker, Lillestrøm, Nordre Follo og Ås

• 4. og 5. april

• 13. juni (digitalt)

• 19- 20 september (digitalt)

• 17-18 oktober (fysisk)

• Vinteren 2025 (fysisk)
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Ungdomsrådet

18. april 2024



•

•

•

•

•



– en oppvekstreform





Lovfestet krav om Plan for forebygging

Kapittel 15. Kommunens og barnevernstjenestens ansvar og oppgaver

§ 15-1.Kommunens ansvar for å forebygge omsorgssvikt

Kommunen skal fremme gode oppvekstvilkår gjennom tiltak for å forebygge at 

barn og unge utsettes for omsorgssvikt eller utvikler atferdsproblemer. Kommunen 

skal sørge for å samordne sitt tjenestetilbud til barn og familier.

Kommunestyret selv skal vedta en plan for kommunens forebyggende arbeid etter 

første ledd. Planen skal beskrive hva som er målene for arbeidet, hvordan 

arbeidet skal organiseres og fordeles mellom etatene i kommunen, og hvordan 

etatene skal samarbeide.
Lov om barnevern (barnevernsloven)

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2021-06-18-97


Sammenhengen til andre planer
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Situasjonen i Asker i dag

Tverrfaglig samarbeid

o Kjenner ikke til hverandres tjenester

o Mange ulike arenaer

o For lite samarbeid

o Lite koordinert for det enkelte barn/familie

7

Stockbilde



Situasjonen i Asker i dag

Meldinger til barneverntjenesten

o Flere familier tar kontakt selv

o Politiet sender flest bekymringsmeldinger

o Vold i nære relasjoner

o De fleste barn er i skolealder og eldre

o Burde disse barna blitt oppdaget tidligere?

8

Stockbilde



Del 4 Tiltak

• Økt kompetanse

• Videreutvikle rutiner

• Revidere nettressurs

• Tverrfaglig samarbeid og 
organisering av tjenestene

9

Stockbilde



Hvordan realisere planen?

• Oppdrag

• Implementering av 
temaplan

• Kompetanseløftet

10

Stockbilde



Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035

Rådene 18.04.24 

Heidi Kristine Syrdahl Rustand



Meny

• Hvorfor en Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer?

• Målsettinger 

• Medvirkning

• Forslag til resultatmål

• Anleggsliste

• Økonomi og organisering ved etablering og drift

• Sti og løypeplan fra kartet

• Videre arbeid



Hvorfor plan for friluftslivets ferdselsårer?
Bedre helse og trivsel- for alle

• Nasjonal handlingsplan for friluftsliv (2018)

• Stortingsmelding nr. 18 (2015-2016) 
Friluftsliv – Natur som kilde til helse og livskvalitet

Planen konkretiserer strategiene i Kommuneplanen og i Temaplan for fysisk 
aktivitet, idrett og friluftsliv: videreutvikle infrastruktur for 
gjennomgående sti-/løypenett

Sikre ferdselsårene i plan

Besøksforvaltning

18.04.2024 Plan for friluftslivets ferdselsårer 
Eldrerådet og Ungdomsrådet 2024-2035 – Kopi – 
Kopi.pptx

https://kommuneasker.sharepoint.com/:p:/s/org-Forvaltningogutvikling/EfBJE3xhnqFOlDKHvr1TbEkB4OgJQX9OakYpYCLZd0nwgQ?e=AVERqp
https://kommuneasker.sharepoint.com/:p:/s/org-Forvaltningogutvikling/EfBJE3xhnqFOlDKHvr1TbEkB4OgJQX9OakYpYCLZd0nwgQ?e=AVERqp
https://kommuneasker.sharepoint.com/:p:/s/org-Forvaltningogutvikling/EfBJE3xhnqFOlDKHvr1TbEkB4OgJQX9OakYpYCLZd0nwgQ?e=AVERqp


Temaplan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 2021-2023:

Videreutvikle infrastruktur for 
gjennomgående sti/tur/sykkel- og 

sti-/løypenett som binder 
boligområder, skoler, friområder 
og nærmiljøanlegg sammen, 

tilgjengelig innenfor 500 meter fra 
der folk bor. 

(insatsomr. Helhetlig stedsutvikling (e).

• Universell utforming

• Grønn mobilitet

• Bedre Informasjon

• Aktivitetsbasert

turisme
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Plan for friluftslivets ferdselsårer

Hovedmålsettinger:

• Identifisere stier, turveger, løyper, ro- og padleleder
og lage en langsiktig plan for å ivareta og utvikle disse, 
for å fremme god helse og livskvalitet for alle.

• Utarbeidet plan for gjennomgående sti/padletur/sykkel/løypenett, 
tilgjengelig innenfor 500 meter fra der folk bor (pluss målpunkt)



Handlingsplan for friluftslivets 
ferdselsårer består av:

• Resultatmål

• Prioriterte friluftsanlegg i perioden 2024-2035

• Økonomiske konsekvenser

• Kunnskapsgrunnlag:

➢ Sikring av arealer, grunneieravtaler og driftsmodeller 

for sommerstier og skiløyper, kommunikasjon, 
kartgrunnlag

➢ Oversikt over status for ulike ferdselsårer og 

målpunkter



Workshop Grønsand

Workshop padling

Workshop sykkel

Workshop Asker sør

Workshop Turisme og kulturminner

Innspill fra ressurspersoner internt og eksternt

Friluftsteamet

Styringsgruppe for planarbeidet

Høring

Råd og utvalg

MEDVIRKNING



Resultatmål



Resultatmål 2024-2035
• Resultatmål Helhetlig stedsutvikling:

1.1 Utarbeidet plan for gjennomgående sti/tur/sykkel/løypenett, 

tilgjengelig innenfor 500 meter fra der folk bor. Planen rulleres 

hvert 4. år i forkant av arbeidet med kommuneplan.

1.2 Rullerer årlig anleggsliste for turstier, sykkelstier og skiløyper 

og målpunkter m finansieringsbehov i Handlingsprogrammet.

1.3 Løpende oppdatert Nasjonal database for turruter (DOK) for 

alle merkede turstier, skiløyper, sykkelstier og padleleder

(med grunneieravtale og avtale for drift).

1.4 Ajourførte og etablerte rutiner for inngåelse og 

oppbevaring av grunneieravtaler og driftsavtaler.

1.5 Etablerte rutiner for bruk av kartgrunnlaget til Friluftslivets 

ferdselsårer i annen planlegging og samarbeid på tvers av 

virksomhetene. 

1.6 Etablerte rutiner for sikring av grunn til 

turveier/stier/regulert til offentlig friområde.
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Kommentarer:

Resultatmålene gir et ønsket 

bilde i 2035. 

https://www.kartverket.no/api-og-data/friluftsliv


Resultatmål 2024-2035

•Resultatmål Alle i aktivitet:

2.1 I 2035 etablert turstier maximum 500 meter fra der du bor over hele Asker. 

2.2 Ti merkede rundturer er etablert i midtre og Asker sør.

2.3 Gjennomgående turruter i marka på langs og på tvers er etablert (stier og skiløyper).

2.4 Ambisjon om en sammenhengende kyststi rundt hele halvøya.

2.5 Gjennomgående sykkelruter på grus i marka er etablert.

2.6 To klatrefelt er tilrettelagt med tilstrekkelig parkering og toalettforhold.

2.7 Etablert  ro- og padleled med overnattingsmuligheter og startsteder langs Askers kyst 
som en del av padleleden i Oslofjorden.

2.8 Sammenhengende led for padling er etablert i tre utvalgte vann i marka. 

2.9 Tre universelt utformede rundturer for elektrisk rullestol er etablert med HC parkering, 
toalett og tilrettelagt rastebord, fordelt på Asker nord, midtre Asker og Asker sør. 

2.10 Tilrettelagt tursti og hytte(r) med UU standard på Skogsborg og ved Stikkvann.

2.11 Utviklet og løpende oppdatert digital og analog informasjon.

2.12 Arrangementer gjennomføres årlig som motiverer nye (lavterskel) brukere av 
ferdselsårene.
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Kommentarer: 

Kyststien eget prosjekt og sak. 

Skogsborg som anlegg egen 

sak.

Stikkvannstårnet egen sak

https://www.padling.no/ro-og-padleled-oslofjorden/les-mer/


11



Resultatmål 2024-2035

• Resultatmål Likeverdige vilkår:

3.1 Harmonisering av bærekraftige driftsavtaler er gjennomført mellom 
aktører, områder og sesonger.

3.2 Alle deler av Asker har etablerte og ferdig merkede ferdselsårer 
med grunnavtaler og avtaler for drift. Ferdselsårer i midtre Asker og 
Asker sør er prioritert.

3.3 Utfartsparkeringer er etablert/utvidet etter behov og skiltet.

3.4 Merking fra kollektivholdeplass til sentrale ferdselsårer er etablert.

3.5 Merkede stier fra boligområder og ut i friluftsområder er etablert.

3.6 Lag og foreninger har økt kunnskap om og benytter seg av 
spillemiddelordningen, spesielt for friluftsliv -og nærmiljøanlegg. 

3.7 Etablert samarbeid om friluftsutstyr (f.eks. kajakk og sykler) til utlån 
i utstyrssentraler, på sentrale friluftsarenaer og hos private aktører 
for å øke bruken av ferdselsårene. 
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Kommentarer: 

Parkeringskapasitet for 

Preusserstranda/ Sandbukta,l

Kinnartangen og 

Ertsvika/Tronstad må sikres.



Resultatmål 2024-2035: 

Er de viktigste resultatmålene for
helhetlig stedsutvikling,
alle i aktivitet og likeverdige vilkår med?



Friluftsanlegg



Friluftsanlegg i prioritert rekkefølge 2024-2027
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Type anlegg 2024-2027 Hvor Eier/utbygger Kommentar

Friluftsanlegg i prioritert rekkefølge:

Kyststi Hyggen- Lahell DNT/Hyggen vel/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking, bru og steinsetting

Kyststi Fergestad-Storsand DNT/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking, (langs sjøen)

Gjennomgående sti- og løypenett Bårsrud-Aukevarden DNT/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking, gangbaner og 

møteplass

Tursti Sandsstien Dramstadbukta-Semsporten DNT/Hurum historielag Grunneieravtaler, skilting, merking,

Tursti-Asker på langs Tofte/Sagene- Follestad DNT Grunneieravtaler, skilting, merking og gapahuk, 

bålplass

Tursti Herstadhei Herstadhei turisthytteforening Grunneieravtaler sjekk, skilting, remerking og 

gangbaner

Rundturer tursti Hyggen DNT/Hyggen vel Grunneieravtaler, skilting, merking, møteplass,

Rundtur tursti Tofte DNT/lokal stigruppe Grunneieravtaler, skilting, merking,

Rundtur tursti Sætre Lions/Speider (DNT?) Grunneieravtale, skilting, merking, (hensynssone 

avklares)

Rundtur tursti Holmsbu østre DNT/Vel/Asker kommune? Grunneieravtaler, skilting, merking (ifm. Rødtangen 

kulturminnepark)

UU-rundtur Konglungen Asker kommune Grunneieravtale, dekke, gangbane Spiradammen

Ro -og padleled Drammensfjorden DNT Drammen Infoskilt tilgangspunkter. Grunneieravtale

Hytter, dagsturhytter, gapahuker og 

padlehuker

Padlehuk Torvøya OF, Asker kommune, Miljødirektoratet Grunneieravtale. Inn i skjøtselsplan, ved toalett.

Utvikle de største friområdene Skogsborg friluftssenter, 

Sætre

Samarbeidspartnere? / Asker kommune Helårs naturmøteplasser, ubetjente/kystledhytter, UU 

tilrettelagt, lokaler, brygger mm.

Turkart Hele Asker DNT/Lag/Kommune/

næring

Utarbeiding, produksjon, distribusjon

Nærmiljøanlegg:

Helårs naturmøteplass Grytnes m fl nær 

skole/barnehage, 

boligområder

Vel/DNT/OF/andre/Asker kommune Helårsgodkjente bålplasser, aktivitetsløyper, modell 

Nedre Gupu eller Sæteren gård

Toalett/gapahuk Langs pilegrimsleden Nasjonalt Pilegrimssenter Mulig gave fra Nasjonalt Pilegrimssenter



Type anlegg 2028-2035 Hvor Eier/utbygger Kommentar

Friluftsanlegg:

Sammenhengende Kyststi Åros-Eltorn DNT/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting/merking Lokal stigruppe?

Sykkel rundturer grus Innfallsporter

Haraldsfjell rundt

Holtnes rundt

Sykkelklubber? /Asker 

kommune

Oversiktskart sykkel/skilt ved innfallsporter, skilt i veikryss.

Sykkel-trillesti Demningen 

Rødbyvannet-

Hurum feltbane-

Mølleveien

DNT/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking, Missing link.

Tursti Asker bo- og 

behandlingssente

r-Vøyen terrasse-

Vøyenveien

DNT/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking. Ikke langs Askerelva pga naturmangfold

Tursti-Asker på langs Follestad-

Bærum

DNT/Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking

Tursti Rundturer v 

Semsporten/Mør

kvann

DNT Grunneieravtaler snart ok, skilting, merking

Rundturer tursti Holmsbu 

/Klokkarstua 

Åros, Dikemark, 

Slemmestad, 

Heggedal, 

Spikkestad

DNT/Vel? /Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking og benker

UU-rundturer tursti Høvikvollen-

Båtstø

Asker kommune Grunneieravtaler, skilting, merking og tursti utvides

UU-rundtur/tursti Grytnes-

Stikkvann

Fylket/Asker kommune/Sætre 

bruk

Grunneieravtale, møteplasser langs vei, skilting, frem til ønsket UU-hytte

UU-friområder Konglungen Asker kommune HC-toalett, HC-parkering

Gjennomgående sti- og løypenett Røyken og 

Spikkestad til 

Kjekstadmarka

DNT/Skiforening/Asker 

kommune

Skilting og merking matestier gjennom boligområder til/ fra marka



Gjennomgående 

sti- og løypenett

Røyken og Spikkestad til 

Kjekstadmarka

DNT/Skiforening/Ask

er kommune

Skilting og merking matestier gjennom boligområder til/ fra 

marka

Utvikle de største 

friområdene

Skogsborg friluftssenter Sætre

del 2

Samarbeidspartnere

? / Asker kommune

Helårs naturmøteplasser, ubetjente/kystledhytter, UU 

hytte/brygge, flere anlegg.

Hytter, 

dagsturhytter, 
gapahuker og 
padlehuker

Asker syd OF/DNT? Padlehuk/hytte sydspissen av Asker, - del av padleleden

Dagsturhytter Asker syd Næringsliv/Stiftelse/ 

Statskog? /Fylket?

Tilsynsavtaler sommer, vinter

Nærmiljøanlegg:

Aktivitetsparker, 

Klatreparker, 
akebakker, 
turstier

Borgenveien 100 Borgen Vel? /Asker 

kommune

Akebakke, oppjustering klatreløype og bålplass (plan 

foreligger)

Helårs 

naturmøteplass

Mørkvann DNT? /Asker 

kommune? /Sætre 
bruk

Lavvo, bålplass, toalett, gapahuk, HC parkering?



Anleggsliste 2024-2035: 

Er de viktigste friluftsanleggene med?

(stier, løyper, friluftporter, hytter, p-plass...)



Ny driftsmodell sommer - vinter

Det er ønskelig med en bærekraftig og sentral koordinering av drift og vedlikehold av de 
blåmerkede turrutene sommerstid. Planen foreslår følgende modell for drift: 

• En hovedaktør er ansvarlig for drift, vedlikehold og utarbeiding av skiltplan etter nasjonal 
standard,  har driftsavtale med kommunen og koordinerer. 

• Aktøren gir opplæring i skilting, merking og vedlikehold til lokale stigrupper.

• En sti kan deles opp i ulike roder med rodeansvarlige. Rodene vil bli ivaretatt av stigruppene 
lokalt. Stigruppene utgår gjerne fra lokale lag og foreninger.

• Kommunen dekker materialkostnader.

• Hovedaktøren har ansvar for at det inngås grunneieravtaler etter Merkehåndboka

• Kommunen drifter sentralt arkiv for alle grunneieravtaler og har hovedansvar for å inngå 
avtaler spesielt langs kyststien.



Videre prosess: Workshop 13.2. 2024:
Presentasjon av effektmål, driftsmodell og anleggsliste
Gjennomgang av forslag til turruter

Høringsfrist   10.3 2024: 
Grunneierrepresentanter, lag og foreninger, de som har deltatt på 
workshops

Rådene 18.4 2024:
Eldrerådet, Ungdomsrådet, Rådet for personer med funksjonsnedsettelse

Orientering Utvalg for Medborgerskap og Samfunnstjenester 30.05.2024 
med sak 29.08.2023

Kommunestyremøtet 01.09.2023

Innspill HP 2025
– velge ut tiltak i Anleggsliste prioriterte friluftsanlegg/idrettsanlegg HP 
2025

Ferdigstille kartarbeid:
- ferdigstille utkast sti- og løypeplan sommeren 2024
- status blåmerkede hovedstier – oppsummeres i Norgeskart sommer 2025 
(«Fasit»)



Rundtur UU-sti km Tilrettelegging

Konglungen 3 Mangler HC parkering og UU-toalett, har 

UU-rastebord

Høvikvollen 4 Har HC parkering og UU-toalett. Mangler 

UU-rastebord

Grytnes-Stikkvann 5 Mangler HC parkering og UU-toalett, UU 

rastebord, UU hytte planlegges. Mulig 

Fiskebrygge

Forslag nye universelt utformede rundturer i Asker kommune:



Turen langs grusveien 

Grytnes-Stikkvann er en fin 

tur for elektrisk rullestol. Turen 

kan gå nesten til midten på 

Stikkvann. Det er tatt initiativ 

til å omgjøre et bygg til 

universelt tilrettelagt hytte på 

østsiden av vannet. 

Tilgjengelighet 2023 for elektrisk rullestol friluft, Grytnes- Stikkvann. Norgeskart





Tilgjengelighet 2023 for elektrisk rullestol friluft, Konglungen. Norgeskart:

Foto fra Spiradammen

Rundtur Konglungen fra Spira utfartsparkering, rundt dammen og ut til Merraneset og Kuodden er en fin 

rundtur, men trenger spesielt tilrettelegging i vestenden av dammen. Gang- og sykkelveien har for stort 

tverrfall på enkelte strekninger i henhold til kravene.



Rundtur Høvikvollen- Båtstø er 

en fin rundtur, men trenger 

spesielt tilrettelegging mellom 

Høvikskogen og 

utfartsparkeringen på 

Høvikvollen (langs vannene).

Tilgjengelighet 2023 for elektrisk rullestol friluft, Høvikvollen-Båtstø. Norgeskart:



https://www.asker.kommune.no/

asker-mot-2030/arkiv-horinger-

og-kunngjoringer/horing-

handlingsplan-for-friluftslivets-

ferdselsarer/

heidi.rustand@asker.kommune.no

https://www.asker.kommune.no/asker-mot-2030/arkiv-horinger-og-kunngjoringer/horing-handlingsplan-for-friluftslivets-ferdselsarer/
https://www.asker.kommune.no/asker-mot-2030/arkiv-horinger-og-kunngjoringer/horing-handlingsplan-for-friluftslivets-ferdselsarer/
https://www.asker.kommune.no/asker-mot-2030/arkiv-horinger-og-kunngjoringer/horing-handlingsplan-for-friluftslivets-ferdselsarer/
https://www.asker.kommune.no/asker-mot-2030/arkiv-horinger-og-kunngjoringer/horing-handlingsplan-for-friluftslivets-ferdselsarer/
https://www.asker.kommune.no/asker-mot-2030/arkiv-horinger-og-kunngjoringer/horing-handlingsplan-for-friluftslivets-ferdselsarer/
mailto:heidi.rustand@asker.kommune.no
















Ruter As / Nucleus AS, Daniel Jacobsen





• Opplæring  

- Ruter samspill 

• Sikring

• Ramper

• Betaling

• Skjerm og lydanlegg 

Hampus Lundgren





•

•

Ruter As / Nucleus AS, Erland Skui









•

•

•



❑

❑

❑

❑



Riktig og rask hjelp



2,3%



❑

•

•

❑

•



❑

❑

❑

❑

❑

❑

❑

❑

❑



❑

❑

•

•

- «barn med psykiske problem skal ut 
av barnevernet…», (journalist NRK)
- «...det trenges EN kaptein…», 
(bruker/ungdom) 



❑



❑
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/00967-66 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
  

           
Ungdomsrådet 18.04.2024 
 

 

Godkjenning av protokoll 14.03.2024 

Leders forslag til vedtak: 
 
 
Protokoll fra ungdomsrådet 14.03.2024 godkjennes slik den foreligger. 

 

1. Sammendrag 
 

1.  Protokoll fra ungdomsrådet 14.03.2024 ligger vedlagt. 

 

 
Anton Toft Dahl 
Leder i ungdomsrådet 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
22/00967 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 11/24 
  

Godkjenning av protokoll 14.03.2024 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 18.04.2024 sak 11/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

Protokoll fra ungdomsrådet 14.03.2024 godkjennes slik den foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02800-2 Frida Blåsternes 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 18.04.2024 
Utvalg for oppvekst 23.04.2024 
 
 

Uttalelse - etablering av Norges Realfagsungdomsskole Asker 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 

1. Asker kommune har ikke innvendinger til etableringen av Norges 
Realfagsungdomsskole Asker. 

 

1. Sammendrag 
Norges Realfagsungdomsskole Asker (NRG-U) har søkt Utdanningsdirektoratet 
(Udir) om godkjenning etter privatskoleloven. Direktoratet har bedt Asker kommune 
om uttalelse i saken.  
 
Asker kommune har tidligere stilt seg positiv til etablering NRG-U i tilknytning til 
Velodromen og næringsbygget i Langenga-området.  
 
I lys av tidligere behandling av saken, samt skolekapasiteten i området, kan 
ikke kommunedirektøren se at det er grunnlag for å rette innsigelser til 
søknaden om godkjenning som privatskole. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
NRG-U søkte Udir i 2021 om å etablere seg i Asker. Utvalg for oppvekst støttet 
etableringen, jf. utvalgssak 13/21. 
 
Udir avslo søknaden, og viste til at grunnlaget som skolen hadde søkt på 
(særskilt profil) var opphevet i forbindelse med endringer i friskoleloven (nå 
privatskoleloven). 
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Norges Realfagsungdomsskole Asker (NRG-U) har nå søkt Udir på nytt om 
godkjenning etter privatskoleloven. Skolen søker nå om godkjenning etter følgende 
grunnlag i privatskoleloven § 2-1: Livssyn (livssynshumanisme).   
 
Direktoratet har bedt Asker kommune om uttalelse i saken innen 3 måneder fra 21. 
februar.  
 
Søknad om godkjenning 
Skolen har søkt Udir om godkjenning for 270 elever. I elevtallsprognosen er det lagt 
opp til inntak av 90 elever i skoleåret 2025/2026 og at det i skoleåret 2027/2028 vil 
være 270 elever ved skolen. Skolen vil være åpen for inntak fra hele landet, men den 
primære målgruppen er elever bosatt i Asker kommune. 
 
I søknaden har NRG-U oppgitt at skolen ønsker å tilby et verdi- og livssynsmessig 
alternativ til den offentlige skole. Skolen ønsker en ikke-religiøs tilnærming til de 
livssyn og verdispørsmål som omfattes av livssynshumanismen og etikken.   
 
Skolen har uttalt følgende om behovet for skolen: 
 
«Et naturlig sted å etablere en ny livssynsskole er i Asker sentrums nærområde fordi 
her finnes allerede et høyt innbyggertall og stor befolkningsvekst. I tillegg er Asker 
sentrum et meget sentralt knutepunkt for all kommunikasjon (særlig tog og buss) og 
ikke minst «nye» Asker kommunes generelle behov for flere skoleplasser.» 
 
Hva kommunen skal uttale seg om 
I henhold til privatskoleloven § 2-1 har Udir bedt Asker kommune om en uttalelse i 
saken. Direktoratet skriver blant annet følgende om hva kommunen skal uttale seg 
om: 
 
«I den skjønnsmessige vurderingen legges det blant annet vekt på hvilke 
konsekvenser en godkjenning vil få for det offentlige skoletilbudet.»   
 
Videre skriver de at de i vurderingen kan vektlegge følgende momenter:  
 

- Endring av skolestruktur og budsjettmessige konsekvenser 
- Skolefaglige hensyn 
- Behovet for skolen 

 

3. Saksopplysninger 
Konsekvenser for skolestrukturen 
NRG-U vil sannsynligvis rekruttere elever fra hele kommunen. Det er derfor 
vanskelig å anslå hvilke konkrete konsekvenser en etablering vil få for elevtallet på 
den enkelte skole. Den geografisk nærmeste ungdomsskolen til eventuelt ny NRG-U, 
er Risenga ungdomsskole. Med utgangspunkt i elevtallsprognoser, er kapasiteten 
ved Risenga god. Det skal etableres en ny barneskole ved Høn, som gir ny 
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skolestruktur for barneskolene i området. Det vil få noen konsekvenser for 
inntaksområdet for ungdomsskolene i området til den nye barneskolen. Solvang 
ungdomsskole har liten kapasitet, og vil etter planen bli utvidet og ferdigstilt i 2033.  
 
Konsekvenser for økonomien 
Rammetilskuddet til kommunen korrigeres hvert år ut ifra endringer i tallet på elever i 
privatskoler. Gjennom trekkordningen får kommunen redusert rammetilskuddet 
tilsvarende antall elever bosatt i Asker kommune som går på privatskole. 
Trekksatsen per elev tilsvarer omtrent enhetskostnaden for hver enkelt elev i 
kommunale skoler. I dag er dette ca 100 000,- per elev. Ved at de aktuelle elevene 
ikke benytter kommunal skoleplass, vil ikke kommunen ha kostnader relatert til 
elevene.  
 
Skolehelsetjenesten er pliktig til å yte tjenester til alle elever på alle skoler i Asker, 
uavhengig av om skolen er privat eller kommunal. Med flere lokasjoner, og potensielt 
flere elever fra andre kommuner på de private skolene, kan det medføre at 
skolehelsetjenesten må organisere arbeidet på nye måter, og økte kostnader til 
skolehelsetjenesten.    

Det vil likevel kunne få noen praktiske konsekvenser knyttet til sammensetning av 
elever, og tilgjengelige lærerressurser på kommunale skoler dersom for eksempel 
Risenga ungdomsskole avgir mange elever til NRG-U. 
 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Asker kommune har tidligere støttet etableringen av NRG-U i tilknytning til Velodrom-
prosjektet. Kommunedirektøren mener bakgrunnen for tidligere uttalt støtte fortsatt er 
gjeldende, men vil belyse noen synspunkter i det følgende.  
 
Det er allerede et eksisterende tilbud i de kommunale skolene, som skal sikre at 
elever med særlig motivasjon for realfag får tilstrekkelige faglige utfordringer.  
 
Det er kommunedirektørens vurdering at de kommunale skolene arbeider godt med 
tilpasset opplæring, og at også elever med høyt læringspotensial opplever en 
utfordrende og meningsfylt skolehverdag. Kommunen har blant annet etablert et 
samarbeid med Asker videregående skole hvor elever på 8. til 10. trinn kan ta 
matematikk på videregående nivå, i tillegg til at de kan få omdisponere timer. 
Kommunen har videre en egen matematikkveileder som bistår skolene med å 
tilrettelegge matematikkopplæringen også for evnerike elever. 
 
Kommunedirektøren mener at de kommunale skolene i Asker har høy kvalitet på 
opplæring i realfag, og at det i utgangspunktet ikke er behov for en spesialskole for å 
ivareta dette.  
 
Det er videre en risiko for at det faglige nivået i den enkelte klasse vil kunne svekkes, 
ved at de elevene som har et høyt faglig nivå eventuelt velger å ikke gå på sin 
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nærskole, men isteden velger NRG-U. Kommunedirektøren mener det er grunn til å 
anta at det for den enkelte klasse vil være fordelaktig å ha elever som holder et høyt 
faglig nivå, og som dermed kan inspirere og motivere sine klassekamerater. 
 
Asker kommune jobber for at skolene i kommunen skal være inkluderende, og bidra 
til et mangfoldig og helhetlig oppvekstmiljø hvor alle elever, uansett forutsetninger, 
hører til. Kommunedirektøren forutsetter at også private skoler, som ønsker å 
etablere seg i kommunen, bidrar til dette.   
 
Kommunedirektøren mener ellers det er nok elever i området til at tilbudet ved NRG-
U vil bli brukt. Foreldre i Asker er opptatt av valgfrihet, og kommunedirektøren mener 
NRG-U kan være et godt supplement til det eksisterende skoletilbudet i kommunen. 
Skolen har en annen profil enn de kommunale skolene, og vil gi barn og foreldre en 
mulighet til å velge et tilbud som er tilpasset deres behov og ønsker.   
 
Når det gjelder total kapasitet i kommunens ungdomsskoler, er denne god. Ved 
ungdomsskolene i Asker sentrum er det totalt sett noe begrenset kapasitet. Dersom 
elever rekrutteres fra disse skolene, vil dette kunne hjelpe på kapasitetssituasjonen 
ved disse skolene. Vi vet ikke hvilke kommunale ungdomsskoler NRG-U eventuelt 
rekrutterer elever fra. 
 
Det er to andre private skoler i sentrumsområdet i Asker med ca 200 elever totalt. 
Slik situasjonen er i dag, er det klart flest privatskoleplasser i ungdomsskolen i 
sentrumsområdet, sammenlignet med andre områder i kommunen.  
 
Etter kommunedirektørens vurdering vil imidlertid etableringen sannsynligvis ikke ha 
negative følger for kapasiteten i området og utnyttelsen av eksisterende kommunale 
skoleplasser.   
 
FN sitt bærekrafts mål 4 om god utdanning innebærer at kommunen skal sikre 
inkluderende, rettferdig og god utdanning og fremme muligheter for livslang læring 
for alle. Kommunen har videre som mål at barn og unge utvikler relevant 
kompetanse for fremtidens samfunn og arbeidsliv, med særlig vekt på yrkesrettede 
fag, teknologi, innovasjon og entreprenørskap. 
 
Elever med gode realfagsevner vil gjennom tilbudet på NRG-U få opplæring som er 
særskilt tilpasset deres evner og behov. Dette kan bidra til videre motivasjon for 
realfag og dermed legge til rette for et videre utdanningsløp innenfor realfag (livslang 
læring). Skolen har videre en pedagogisk profil som innebærer at elevene kan få 
relevant kompetanse for et fremtidig samfunn og arbeidsliv. Dette kommer blant 
annet til syne ved at programmering og teknologi er integrert i alle fagene. 
 
  
5. Konklusjon 
Asker kommune har ikke innvendinger til etableringen av Norges 
Realfagsungdomsskole Asker. 
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02800 Frida Blåsternes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 12/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 19/24 
  

Uttalelse - etablering av Norges Realfagsungdomsskole Asker 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 18.04.2024 sak 12/24 

Behandling 

Rådgiver Frida Blåsternes innledet til saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Asker kommune har ikke innvendinger til etableringen av Norges 
Realfagsungdomsskole Asker. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02800 Frida Blåsternes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 12/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 19/24 
  

Uttalelse - etablering av Norges Realfagsungdomsskole Asker 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 23.04.2024 sak 19/24 

Behandling 

Rådgiver Frida Blåsternes innledet saken og svarte på oppklarende spørsmål. 

Kommunedirektøren ønsket å tydeliggjøre vedtakspunkt 1 og har i tilleggsnotat av 
22.04.24 fremmet følgende forslag til vedtak:  

Asker kommune støtter NRG-U sin søknad om etableringen av et nytt 
privatskoletilbud basert på livssynshumanisme i Asker kommune, jfr. 
privatskoleloven § 2-1: Livssyn (livssynshumanisme).   

Steine (MDG) fremmet følgende forsalg til vedtak: 

Asker kommune ønsker ikke etablering av NRG-U i Asker. 

Kommunedirektørens forslag ble satt opp mot forslag fremmet av Steine (MDG). 
Kommunedirektørens innstilling ble vedtatt mot 3 (MDG, SV, A) stemmer. 
 
Vedtak  

1. Asker kommune støtter NRG-U sin søknad om etableringen av et nytt 
privatskoletilbud basert på livssynshumanisme i Asker kommune, jfr. 
privatskoleloven § 2-1: Livssyn (livssynshumanisme).  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/04315-1 Frida Blåsternes 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 18.04.2024 
Utvalg for oppvekst 23.04.2024 
 

 
Høring av lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift 
om skoleregler, forskrift om permisjon, forskrift om hovedmål 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Forskrift knyttet til skoleregler, permisjon og hovedmål sendes på høring. 
 

1. Sammendrag 
Ny opplæringslov trer i kraft 1. august 2024. Etter ny lov er det et krav at 
kommunen gir forskrift om permisjon og hovedmål. I tillegg er det et krav at det 
inntas i forskrift om skoleregler (nåværende ordensreglement) hvordan 
skoledemokratiet skal organiseres.   
 
Kommunedirektøren har utarbeidet forslag til forskrift om permisjon og forskrift om 
hovedmål. I tillegg legger kommunedirektøren frem et forslag til forskrift om 
skoleregler, som erstatter dagens ordensreglement. I forbindelse med kravet om å 
innta bestemmelser om organiseringen av skoledemokratiet i skolereglene, har 
kommunedirektøren valgt å se på skolereglene i sin helhet. I tillegg til å ta inn regler 
om skoledemokratiet, er det også tatt inn et punkt om mobilbruk, i tråd med nasjonale 
anbefalinger. Det er også tatt inn et punkt om at elevene skal følge regler for bruk av 
datautstyr og internett i Askerskolen. Disse reglene skal det linkes til i forskriften, og 
det foreslås at disse anses som en del av skolereglene. Det er i tillegg gjort enkelte 
språklige og strukturelle endringer med tanke på å gjøre skolereglene enklere å 
forstå. Se vedlegg. 
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Kommunedirektøren foreslår at vedlagte forskrifter sendes på høring med syv ukers 
høringsfrist til 12. juni 2024.  

 
2. Bakgrunn for saken 
Ny opplæringslov trer i kraft 1. august 2024. Etter ny lov er det et krav at 
kommunen gir forskrift om permisjon og hovedmål. I tillegg er det et krav at 
organiseringen av skoledemokratiet omfattes av forskrift om skoleregler 
(nåværende ordensreglement).   
 
Forskriftene skal tre i kraft samtidig med ny opplæringslov 1. august 2024.  
 
Når det gjelder permisjonsreglene, har dette vært tema på felles rektormøter 
høst/vinter 23/24. Forslaget til forskrift er i stor grad en skriftliggjøring og samordning 
av den praksisen som skolene har i dag, med noen justeringer.  
 
Når det gjelder forskrift om skoleregler og hovedmål, har ikke skolene blitt involvert i 
forkant av utarbeidelsen av forslaget til forskrift. Det er derfor avgjørende med en 
tilstrekkelig lang høringsperiode, slik at elever, foreldre og skolene får medvirke til 
innholdet i forskriftene.  
 
Det foreslås en høringsperiode fra 24. april 2024 til 12. juni, med behandling i 
kommunestyret i september. 
 
Dette innebærer at forskriftene ikke vil tre i kraft før i september 2024, og ikke fra ny 
opplæringslov trer i kraft 1. august. Nåværende reglement gjelder frem til nye 
forskrifter er vedtatt.   
 
 
3. Saksopplysninger 
Forskrift om skoleregler 
Asker kommune har i dag en forskrift om ordensreglement.   
 
Etter ny opplæringslov er det et krav at skolereglene (tidligere ordensreglement) 
beskriver organiseringen av skoledemokratiet, det vil si hvordan skolen skal sørge 
for at elever og foreldre får være med på å planlegge, gjennomføre og vurdere 
skolens virksomhet. 
 
I dag har alle kommunale skoler i Asker kommune foreldreråd, elevråd, 
samarbeidsutvalg (SU) og skolemiljøutvalg (SMU), i tråd med kravene etter 
gjeldende opplæringslov.  
 
I ny opplæringslov er det ikke lenger krav om SU og SMU, men det er opp til 
kommunen å avgjøre hvilke brukerorgan skolene skal ha.  
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I tillegg har det kommet nasjonale anbefalinger fra Udir om streng regulering av bruk 
av private mobiltelefoner og smartklokker i undervisningen og friminuttene. 
 
Skolelederne i Asker har også etterspurt felles kommunale retningslinjer for 
mobilbruk i grunnskolene.  
Forskrift om permisjon 
Det følger av gjeldende opplæringslov at permisjon kan gis for inntil ti dager dersom 
det er forsvarlig. Asker kommune har per i dag felles retningslinjer for behandling av 
permisjonssøknader, men ingen forskrift.  
 
Etter ny lov skal kommunen gi forskrift om permisjon. Permisjon kan gis dersom 
eleven får en opplæring som samlet sett er forsvarlig. Det er ikke lenger et lovfestet 
tak på ti dager. Kommunen kan likevel velge å fastsette et tak for antall 
permisjonsdager i sin egen forskrift.  
 
Forskrift om hovedmål 
Det følger av dagens opplæringslov at kommunen skal gi forskrift om hvilket 
skriftspråk som skal være hovedmål i de enkelte skolene. Det finnes ingen forskrift 
om målform ved skolene i Asker, men felles praksis har vært at bokmål er hovedmål.  
 
Det er derfor behov for en forskrift der kommunen fastslår hva som skal være 
hovedmål ved den enkelte skole, i tråd med nasjonalt regelverk. Forslaget til forskrift 
innebærer ingen endringer fra nåværende praksis ved skolene.  
 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Forskrift om skoleregler 
Forskrift om skoleregler er i stor grad en videreføring av dagens ordensreglement.  
Det er tatt inn en bestemmelse om organiseringen av skoledemokratiet, i tråd med 
kravene i ny opplæringslov. 
 
Kommunedirektøren mener det er hensiktsmessig å videreføre den ordningen vi har i 
dag med SU og SMU, og vil initiere en større gjennomgang for å kartlegge 
eventuelle andre måter å organisere skoledemokratiet på. Det er avgjørende at 
elevene, foreldrene og skolene får delta aktivt i dette arbeidet. Kommunedirektøren 
vil legge frem eventuelle endringer i bestemmelsen om skoledemokrati med virkning 
fra skoleåret 2026/2027.  
 
Kommunedirektøren foreslår også å ta inn i forskriften at mobil, smartklokke eller 
andre private kommunikasjonsmidler ikke skal brukes i skoletiden, med mindre annet 
er avtalt med lærer. Dette er i tråd med skolenes praksis i dag, og i tråd med de 
nasjonale anbefalingene fra Udir. Det foreslås også at regler for bruk av datautstyr 
og internett i Askerskolen legges som et vedlegg til skolereglene, og dermed inngår 
som en del av forskriften.   
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Videre foreslår kommunedirektøren at skolereglene skal gjelde for SFO så langt det 
er hensiktsmessig for å ivareta et trygt og godt skolemiljø. SFO er i utgangspunktet 
ikke omfattet av skolereglene, men skal ha egne vedtekter. Orden og oppførsel er 
ikke omtalt i dagens SFO-vedtekter, og kommunedirektøren mener derfor det er 
hensiktsmessig å innta i skolereglene at de også skal gjelde for SFO, med unntak av 
det som er knyttet opp til undervisningen.  

Språket og oppbygningen av forskriften er noe justert, med tanke på å få et 
tydeligere regelverk.  

Forskrift om permisjon 
Kommunedirektøren har utarbeidet forslag til forskrift om permisjon.  

Forslaget er i stor grad en skriftliggjøring av dagens praksis. Kommunedirektøren 
foreslår at dagens grense på inntil ti dagers permisjon videreføres, men at disse 
dagene gjelder totalt per år, og ikke per permisjon. Dette innebærer at man kan søke 
om permisjon flere ganger per år, men at man maksimalt kan ha ti dager permisjon 
per skoleår. 

Konsekvensen av å innvilge permisjon, er at eleven fraskriver seg retten til offentlig 
grunnskoleopplæring for en periode tilsvarende lengden av fraværet. Skoleåret 
består i dag av 190 dager. En omfattende bruk av permisjoner vil gå ut over barnets 
rett til opplæring. Kommunedirektøren mener derfor at det bør settes et tak for antall 
dager permisjon som skal kunne gis per år.   

Videre foreslår kommunedirektøren at det som hovedregel ikke innvilges permisjon i 
perioder der det blir gjennomført statlige kartleggingsprøver, nasjonale prøver, 
heldagsprøver på ungdomsskolen, eksamener, leirskole og svømmeopplæring.  

Det foreslås også at det som hovedregel heller ikke gis permisjon første halvår på 1. 
trinn og siste halvår på 10. trinn.  

Forslaget innebærer en innstramming av eksisterende praksis. Hvilket 
undervisningsopplegg skolen har i permisjonstiden er allerede tatt med som et 
moment i vurderingen av om det er forsvarlig å gi permisjon. Likevel mener 
kommunedirektøren at det er viktig å sikre likebehandling mellom skolene, og for å 
synliggjøre viktigheten av at elevene er på skolen i visse perioder i løpet av 
skoleåret. Kommunedirektøren bemerker at ordlyden «hovedregel» peker på at det 
vil være en skjønnsmessig mulighet for skolene å innvilge permisjon i den foreslåtte 
perioden, men at terskelen for dette bør være høy. 

Siste halvdel av 10. trinn er det avgjørende vurderingssituasjoner i, og det vil i 
utgangspunktet ikke anses som forsvarlig å innvilge permisjon. Kommunedirektøren 
mener videre det er viktig at nye førsteklassinger har en høy tilstedeværelse det 
første halvåret på skolen, med tanke på tilvenning til skolehverdagen og 
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innarbeidelse av gode vaner og rutiner. Høy tilstedeværelse i starten er også en 
viktig forutsetning for å bli en del av det sosiale og faglige fellesskapet, som igjen er 
en viktig forutsetning for å ha det trygt og godt på skolen.   

Kommunedirektøren mener det er nødvendig med en innstramming av dagens 
praksis, med bakgrunn i at det per i dag er et høyt fravær i skolene.  

Kommunedirektøren mener det er uklart hvordan skolene i dag skal praktisere 
utskriving fra skolen ved fravær utover innvilget permisjon, og ser derfor behov for å 
tydeliggjøre dette i forskriften. 

På kommunens nettsider står det i dag at permisjon kan innvilges i inntil to uker i de 
tilfellene det er forsvarlig. Videre står det at opplæringsplikten opphører ved 
utenlandsopphold, og at hvis fravær fra skolen utover to uker skyldes opphold i 
utlandet, skrives eleven ut av skolen.  

Det foreslås nå å ta inn i forskriften at elever som søker om fri utover to uker (10 
skoledager), eller er fraværende utover de to ukene uten gyldig grunn, vil skrives ut 
av skolen, og må skrives inn igjen når eleven er tilbake.  

Dette innebærer ikke at eleven mister retten til skoleplass i Asker, men at eleven 
unntaksvis vil kunne få skoleplass ved en annen skole eller en annen klasse enn før 
permisjonen, avhengig av kapasitet.  

Kommunedirektøren mener at en utskriving når eleven reiser og en innskriving når 
eleven kommer tilbake vil kunne bidra til ryddige ansvarsforhold mellom skole og 
hjem.  

Forskrift om hovedmål 
Kommunedirektøren har utarbeidet forslag til forskrift om hovedmål.  

Kommunedirektøren foreslår en forskrift som fastslår at hovedmålet ved de 
kommunale grunnskolene i Asker er bokmål. Selv om forskriften ikke innebærer 
endring i målform fra nåværende praksis, er det viktig at forskriften blir sendt på 
høring. Valg av målform påvirker lærere i stor grad, da det avgjør både språket 
elevene skal bruke i skriftlig arbeid og språket lærerne er forpliktet til å bruke i 
undervisning og i skriftlig kommunikasjon med elever og foreldre.  

Forskriftene utgjør viktige rammebetingelser for det lovpålagte skoletilbudet i Asker, 
og er således med på å bygge opp under bærekraftsdimensjonene.  
 

5. Konklusjon 
Kommunedirektøren foreslår at forskrift om skoleregler, forskrift om permisjon og 
forskrift om hovedmål sendes på høring. 
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Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Forskrift om permisjon 
Forskrift om hovedmål 
Forskrift om skoleregler 
Bruk av datautstyr og internett i Asker kommune 
Ordensreglement - nytt vs. gammelt 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/04315 Frida Blåsternes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 13/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 21/24 
  

Høring av lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift 
om skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, forskrift om 
hovedmål 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 18.04.2024 sak 13/24 

Behandling 

Rådgiver Frida Blåsternes innledet til saken. 

Forslag til tilleggspunkt ble fremmet av Isak Greger Eriksen: 

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren inkludere barn og unges mulighet til politisk 
fravær i grunnskolen i forskrift om permisjon. Her kan man se til barnekonvensjonen, 
barn og unges rett til medvirkning i samfunnet.  

Forslag fremmet av Tiam Rajabzadeh: 

Ungdomsrådet ber kommunedirektøren inkludere permisjon til idrett og sportslige 
arrangementer siste halvår i tiende klasse i forskrift om permisjon.  

 

Tilleggspunktet fremmet av Eriksen ble enstemmig vedtatt. 

Tilleggspunktet fremmet av Rajabzadeh ble vedtatt mot 2 stemmer (Einarsson, 
Lauvset). 
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Vedtak  

 

1. Forskrift knyttet til skoleregler, permisjon og hovedmål sendes på høring, med 
følgende tilleggspunkt: 

• Ungdomsrådet ber kommunedirektøren inkludere barn og unges 
mulighet til politisk fravær i grunnskolen i forskrift om permisjon. Her kan 
man se til barnekonvensjonen, barn og unges rett til medvirkning i 
samfunnet. 

• Ungdomsrådet ber kommunedirektøren inkludere permisjon til idrett og 
sportslige arrangementer siste halvår i tiende klasse i forskrift om 
permisjon. 

 

 

 

 



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/04315 Frida Blåsternes 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 13/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 21/24 
  

Høring av lokale forskrifter etter ny opplæringslov - forskrift 
om skoleregler, forskrift om permisjon fra skolen, forskrift om 
hovedmål 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 23.04.2024 sak 21/24 

Behandling 

Rådgiver Frida Blåsternes innledet saken. Terje Larsen var også til stede for å svare 
på spørsmål. 

Holter-Schøyen (V) fremmet, på vegne av H, V og FrP, følgende forslag til endring 
samt et nytt punkt 2: 

Følgende legges som tilleggspunkt i dokumentet «Bruk av datautstyr og internett i 
Asker kommune» under overskriften  
Når du bruker internett: 

- gjør du ikke lyd, film eller bildeopptak av andre uten deres samtykke 

Høringsperiode settes til 24.4. – 12.6.2024. 

Nytt punkt 2: 

Høringen sendes sammen med høringsbrev til alle skoler v/rektor – med oppfordring 
til at høringen behandles av FAU. 

Steine (MDG) fremmet følgende forslag: 

Til forskrift om skoleregler, §5. Tillegg pkt 2: 
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Utvalget mener punkt b i §5 Elevenes plikter, skal tas ut av ordensreglementet for å 
ivareta hensyn til elevenes rett til hvile og fritid. 

Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt 
Forslag fremmet av Holter-Schøyen ble enstemmig vedtatt. 
Forslag fremmet av Steine fikk 1 (MDG) stemme og falt. 
 

Vedtak  

1. Forskrift knyttet til skoleregler, permisjon og hovedmål sendes på høring. 
Følgende legges som tilleggspunkt i dokumentet «Bruk av datautstyr og 
internett i Asker kommune» under overskriften  
Når du bruker internett: 

- gjør du ikke lyd, film eller bildeopptak av andre uten deres samtykke 

Høringsperiode settes til 24.4. – 12.6.2024. 

2. Høringen sendes sammen med høringsbrev til alle skoler v/rektor – med 
oppfordring til at høringen behandles av FAU. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/05888-1 Hilde Schjelderup Leirmo 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 18.04.2024 
Utvalg for oppvekst 23.04.2024 
Kommunestyret 07.05.2024 
 
 
 
Tilstandsrapport for barnevernstjenesten i Asker kommune 
2023 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
 
1. Tilstandsrapport for barnevernstjenesten i Asker kommune 2023 tas til 

orientering.  
 

1. Sammendrag 
Vedlagt følger tilstandsrapport for barnevernstjenesten i Asker kommune 
2023.   
  
Tilstandsrapporten gir god innsikt i barnevernstjenestens arbeid, og viser at 
lovpålagte oppgaver ivaretas på en god måte. Rapporten viser samtidig 
områder hvor det er ønsket en forbedring. I tilstandsrapporten redegjøres det 
for strategiske grep og tiltak i forbedringsarbeidet.  
  
Kommunedirektøren foreslår at tilstandsrapporten tas til orientering.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Kommunedirektøren legger i denne saken fram barnevernstjenesten i Asker sin 
tilstandsrapport for 2023. Tilstandsrapporten beskriver status i tjenesten og 
peker på forbedringsområder. Aktuell tilstandsrapport omfatter hele året 2023, 
og er derfor en oppdatering av rapporten som ble presentert på utvalgsmøtet 
31. oktober 2023.   
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Det er lovbestemt at kommunestyret minst en gang i året skal få framlagt 
politisk sak om tilstanden i barnevernstjenesten (barnevernloven § 2-1 siste 
ledd). Formålet med tilstandsrapporten er å gi kommunestyret god innsikt i 
kvalitet, tilstand, utfordringer, utvikling og viktige problemstillinger i 
barnevernstjenesten. Barnevernstjenestens virksomhet skal være mest mulig 
transparent for innbyggere og samarbeidspartnere.  
  
Kommunens øverste politiske og administrative ledelse har det overordnede 
ansvaret for barnevernstjenesten. Kommunen har ansvar for styringen av 
barnevernet, og for å ha en systematisk kontroll som sikrer at den kommunale 
barnevernstjenesten utfører sitt arbeid i tråd med regelverket. Tilstandsrapporten kan 
danne grunnlag for dialog om prioriteringer i tjenesten.     
 

3. Saksopplysninger – sammendrag av tilstandsrapporten 
I tilstandsrapporten for 2023 rapporterer barnevernstjenesten på faglig status, 
kvalitet, personalsituasjon og økonomi, og gir en beskrivelse av arbeidet. I rapporten 
sammenligner barnevernstjenesten i Asker i stor grad sin tjenesteprofil og resultater 
med andre kommuner som inngår i KS sitt ASSS-samarbeid (Aggregerte 
styringsdata for samarbeidende storkommuner). Profilen speiler at Asker er en 
kommune med relativt gode levekår. Sammenligningen i ASSS viser også at 
barnevernet har mange resultater som ligger nær snittet, og som i stor grad speiler 
tjenestens satsningsområder.   
 
Asker kommune har en profil på barnevernstjenesten som er i tråd med 
barnevernsreformens føringer. Det gjelder blant annet et godt faglig arbeid som 
bidrar til redusert behov for tiltak utenfor familien, forsterket fosterhjemsarbeid og økt 
drifts- og ressurseffektivitet.   
 
Barnevernstjenesten har arbeidet med en helhetlig strategi, omstilling av 
organisasjonen, og konkrete tiltak. Det er blant annet etablert koordineringsmøter, 
hvor de mest alvorlige og kostnadsdrivende barnevernssakene løpende gjennomgås 
av fagledere og avdelingsleder i fellesskap. Videre er det etablert et innsatsteam og 
et forsterket familierådsarbeid. Fokus er primært knyttet opp mot barnevernssaker i 
en tidlig og uavklart fase, hvor det er stor risiko for inngripende tiltak som 
institusjonsplassering. Det er også opprettet et fosterhjemsteam med mål om at 
barnevernstjenesten skal rekruttere alle fosterhjem selv, gjerne fra nærområdet.  
 
Barnevernstjenesten har i 2023 erfart økt alvorlighetsgrad i de sakene som 
omhandler psykisk uhelse og rus/kriminalitet. Dette er en sammensatt utfordring. 
Dette er svært belastende saker for ungdommen, som ofte krever inngripende tiltak. 
Det er startet et bredt forbedringsarbeid rettet mot dette utfordringsbildet, både på 
grunn av alvorlighetsgraden, og på grunn av systemutfordringer knyttet til det statlige 
barnevernet (Barne- ungdom og familieetaten) og barne- og ungdomspsykiatrien. I 
tillegg er institusjonsplasseringer svært kostbare, noe som også utgjør noe av 
bakgrunnen for forbedringsarbeidet.  
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Antallet meldinger til barnevernet har blitt redusert på nasjonalt nivå over tid. Antallet 
nye meldinger for barnevernstjenesten i Asker har gått opp og ned, men ligger nå på 
det laveste i et fireårs perspektiv. Samlet utgjør meldinger med voldsproblematikk 
den vanligste meldingsårsaken med 44 pst. Det er imidlertid en tydelig økt 
kompleksitet knyttet til årsaksbildet i meldingene til barnevernstjenesten.  
 
Barnevernstjenestens tiltaksprofil er forsterket i 2023. Andelen barnevernstiltak 
utenfor familien er redusert, noe som også peker seg ut sammenlignet med andre 
ASSS-kommuner.  
 
Personalsituasjonen i barnevernstjenesten har vært preget av høy turnover og høyt 
sykefravær. I 2023 er turnover betydelig redusert sammenlignet med 2022, men 
sykefraværet har økt. Barnevernsledelsen følger utviklingen tett, og er relativt trygge 
på en god utvikling i 2024.  
  
Tilstandsrapporten viser at tjenesten har en stabil økonomi, og at 
ressurseffektiviteten igjen er forbedret. Det har vært en økning i totalt forbruk, som i 
hovedsak er knyttet til økonomiske effekter av barnevernsreformen. Kommunens 
egenandeler for statlige barnevernstiltak som akuttiltak og plassering på 
barnevernsinstitusjoner har økt kraftig, og kommunen har fått fullt økonomisk ansvar 
for ordinære fosterhjem. I ASSS sin sammenligning framgår det at barnevernet i 
Asker har den nest laveste økningen i forbruk siden barnevernsreformen ble innført i 
2021, samt at ressursbruken totalt sett er lav. Tilstandsrapporten viser at 
barneverntjenesten i Asker har håndtert sitt oppdrag innenfor dagens økonomiske 
rammer.   
 
I tilstandsrapporten identifiserer barneverntjenesten flere områder hvor det er ønske 
om ytterligere forbedring og forsterket fokus. Forbedringsområdene gjenspeiles i 
innsatser og tiltak knyttet til oppdrag i tjenestens virksomhetsplan, samt interne 
avdelingsplaner som konkretiserer hver avdelings forbedringsbehov. 
Forbedringsområdene omhandler:  
 

• helhetlig ledelse og styringssystem.   
• personalsituasjon og kompetanseheving.   
• brukermedvirkning og barnevernsfaglig kvalitet.  
• strukturelle systemutfordringer.   
• samarbeidet og samhandlingskvaliteten med kommunale og eksterne 

aktører.  
 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Redegjørelsen om tilstanden i barneverntjenesten i Asker gir et godt innblikk i en 
viktig del av kommunens ansvarsområde. Rapporten beskriver både status og 
forbedringsområder. Kommunedirektøren vurderer at rapporten gir en god 
beskrivelse av tilstanden i barnevernstjenesten. Med en tilstandsrapport som 



 

  4/4 

vektlegger punkter for forbedring og utvikling i barnevernstjenesten, får kommunen et 
grunnlag for dialog for å kunne utvikle tjenesten.   
Dette henger sammen med FNs bærekraftsmål nr. 3 om at alle skal ha god helse og 
livskvalitet uansett alder. Asker kommune skal vektlegge helsefremmende og 
forebyggende arbeid og aktivitet.    
 
Kommunedirektøren anbefaler at rapporten tas til orientering.  
 
 
5. Konklusjon 
Redegjørelsen om tilstanden i barnevernstjenesten i Asker gir et godt innblikk i en 
viktig del av kommunens ansvarsområde, og gir et godt grunnlag for dialog og videre 
utvikling av tjenesten.  
  
Kommunedirektøren anbefaler at tilstandsrapporten tas til orientering.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Tilstandsrapport 2023 - Barnevernstjenesten 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/05888 Hilde Schjelderup Leirmo 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 14/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 22/24 
3 Kommunestyret 07.05.2024  
  

Tilstandsrapport for barneverntjenesten i Asker kommune 2023 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 18.04.2024 sak 14/24 

Behandling 

Virksomhetsleder i barnevernstjenesten, Carl- Magnus Hammarstrøm innledet til 
saken (presentasjon). 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Tilstandsrapport for barnevernstjenesten i Asker kommune 2023 tas til 
orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/05888 Hilde Schjelderup Leirmo 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 14/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 22/24 
3 Kommunestyret 07.05.2024  
  

Tilstandsrapport for barneverntjenesten i Asker kommune 2023 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 23.04.2024 sak 22/24 

Behandling 

Direktør Kai Erik Lund innledet saken. Barnevernsleder Carl-Magnus Hammarström 
var til stede og svarte på oppklarende spørsmål. 

Innstilling/Vedtak  

Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/06037-2 Jo-Rasmus Holt 

Zachariassen 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 18.04.2024 
Utvalg for oppvekst 23.04.2024 
 

Uttalelse - søknad om utvidelse av stiftelsen Asker 
international School   

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Asker kommune støtter utvidelsen av Asker international School. 
 

1. Bakgrunn for saken 
Stiftelsen Asker international School ønsker å utvide sitt tilbud med 50 
skoleplasser, fra 600 til 650 plasser. Skolen ønsker å gi et videregående 
skoletilbud, ved å bruke de 50 nye plassene til å utvide grunnskoletilbudet til et 
11. år og International Baccaelaureate (IB) Diploma på VG2 og VG3.  
 
Tilbudet skal gis i lokalene i Gamle Borgenvei 3 hvor Asker international School 
i dag har skoledrift. 
 
 
2. Saksopplysninger 
Stiftelsen Asker international School etablerte skoledrift i Asker i 2013, og ble 
da godkjent for å drive grunnskole for 400 elever. Med støtte fra Asker 
kommune fikk skolen i 2021 godkjenning til å øke elevtallet til 600. Skolen følger 
internasjonal, IB, læreplan (International Baccaelaureate) og har 1. til 10. trinn. 
 
Skolen skriver at mange av deres elever bor i Asker og Bærum kommuner, og i 
dette området er det bare Nesbru videregående skole som tilbyr IB Diploma. 
Skolen har i dag mulighet til å ha 60 elever i 10.klasse, og det er ikke plass på 
Nesbru videregående skole hvis flere av elevene velger å gå videre på IB 
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Diploma. I tillegg har de elever som bor i Lier og Drammen, og hvis de velger IB 
Diploma må de ta det ved Kongsberg videregående skole. 
 
Muligheten til å få godkjent et ellevte skoleår ved internasjonale skoler som 
følger IBs læreplaner framgår av Prop. 84 L (2014-2015). I høringsnotatet fra 
Kunnskapsdepartementet i forkant av proposisjonen framgikk det at:  
 
«Regjeringen ønsker å legge til rette for internasjonale skoler og IB i Norge. 
Departementet foreslår derfor å åpne for at IB-skoler i Norge kan godkjennes og 
få tilskudd til å gi opplæring i tråd med IBOs foretrukne modell, herunder 
godkjenning for et ellevte år på grunnskolenivå. Elever som tilbys et ellevte 
grunnskoleår vil være over grunnskolepliktig alder. Etter departementets syn vil 
det ikke være rimelig om en slik tilrettelegging for internasjonale skoler vil få 
negative økonomiske konsekvenser for kommunen, og legger derfor til grunn at 
tilskudd til et ellevte grunnskoleår ikke skal medføre trekk i overføringen til 
kommunen. (…)». 
 
 
3. Kommunedirektørens vurdering 
Stiftelsen Asker international School gir et tilbud som kommunens kommunale 
grunnskoler ikke tilbyr. Kommunen har tidligere støtte etablering og utvidelse av 
skolens drift. Videregående utdanningstilbud innen BI diploma er begrenset i vårt 
område, og en utvidelse vil gi større mulighet for at elever fra Asker internationale 
School kan fullføre sin skolegang etter internasjonal læreplan på videregående skole 
i nærområdet. 
 
Det 11. skoleåret vil ikke medføre trekk i overføringer til Asker kommune og vil 
dermed ikke ha noen negative økonomiske konsekvenser for kommunen. 
 
 
4. Konklusjon 
Asker kommune har ingen innvendinger mot utvidelse av Asker international School 
med 50 nye elevplasser til totalt 650 elevplasser. 
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Anmodning om uttalelse - Stiftelsen Asker International School - 998152011 - 
søknad etter privatskoleloven 
Begrunnelse for skolen AIS 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/06037 Jo-Rasmus Holt Zachariassen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 15/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 20/24 
  

Uttalelse søknad om utvidelse av stiftelsen Asker international  
School 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 18.04.2024 sak 15/24 

Behandling 

Rådgiver, Jo-Rasmus Holt Zachariassen innledet til saken. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Asker kommune støtter utvidelsen av Asker International School. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/06037 Jo-Rasmus Holt Zachariassen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 15/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 20/24 
  

Uttalelse søknad om utvidelse av stiftelsen Asker international  
School 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 23.04.2024 sak 20/24 

Behandling 

Rådgiver Jo-Rasmus Holt Zachariassen innledet saken og svarte på oppklarende 
spørsmål. 

Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Asker kommune støtter utvidelsen av Asker international School. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/01964-1 Hege Oshaug 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 18.04.2024 
Utvalg for oppvekst 23.04.2024 
Kommunestyret 07.05.2024 
 
 

Plan for forebygging av omsorgssvikt og adferdsproblemer 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Plan for forebygging av omsorgssvikt og utvikling av adferdsproblemer vedtas 
slik den foreligger  

 

1. Sammendrag 
Plan for forebygging av omsorgssvikt og utvikling av adferdsproblemer (heretter kalt 
Plan for forebygging) beskriver kommunens forebyggende arbeid knyttet til 
omsorgssvikt, seksuelle overgrep, vold og adferdsproblemer. Planen inneholder 
videre tiltak som kommunedirektøren vil iverksette for å sikre barn, unge og deres 
familier rett hjelp til rett tid. Planen skal også bidra til å oppfylle intensjonene med 
deler av Barnevernreformen ved å sikre tidlig hjelp til barn og unge og dermed 
redusere inngripende tiltak i henhold til barnevernloven. 
 
Tiltakene som er foreslått i Plan for forebygging vil bidra til å realisere lovens 
intensjon ved at medarbeidere får kunnskap og handlingskompetanse til å gi tidlig 
hjelp til barn og unge og sikre at familier får tilstrekkelig støtte i omsorgsarbeidet. 
  
Planen vil implementeres parallelt med «Å høre til» -temaplan for oppvekst 
(heretter kalt temaplan for oppvekst) slik at strategier og tiltak er koordinert. 
Planen vil også ses i sammenheng med kommunens arbeid med å samordne 
det tverrfaglige samarbeidet i større grad. 
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Tiltakene i Plan for forebygging vil kunne bli justert basert på erfaringer og 
kunnskap som følge av tiltakene i denne planen og kommunens arbeid med 
temaplanen. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Kommunedirektøren legger i denne saken fram “Plan for forebygging av 
omsorgssvikt og utvikling av adferdsproblemer i Asker kommune” - se utkast til 
plan i vedlegget.   

Jf. barnevernsloven §15-1 skal kommunestyret vedta en plan for å forebygge at 
barn og unge utsettes for omsorgssvikt eller utvikler atferdsproblemer. Tiltakene 
skal bidra til at forebyggende tjenester i større grad forebygger omsorgssvikt og 
at barn/unge med begynnende adferdsutfordringer som rus/kriminalitet får 
tilstrekkelig hjelp før utfordringene blir større.   

   
3. Saksopplysninger 
Barnevernlovens § 15-1 viser til at kommunens samlede tjenestetilbud skal fremme 
gode oppvekstsvilkår gjennom tiltak for å forebygge at barn og unge utsettes for 
omsorgssvikt eller utvikler atferdsproblemer og skal sørge for å samordne sitt 
tjenestetilbud til barn og familier. Kommunestyret skal ifølge samme lovparagraf 
vedta en plan for forebygging. 
 
Intensjonen med barnevernsreformen fra statens side er å gi kommunene incentiver 
og muligheter til mer forebygging og mer samarbeid på tvers av tjenester. Selv om 
reformen først og fremst regulerer barnevernet, er det enighet om at målene best 
oppnås gjennom endringer i hele oppvekstsektoren. 

Planen skal beskrive hva som er målene for arbeidet, hvordan arbeidet skal 
organiseres og fordeles mellom tjenestene i kommunen, og hvordan tjenestene skal 
samarbeide. Formålet er å bidra til mer helhetlig planlegging og samordning av 
tjenester til barn og unge, med utgangspunkt i en samlet vurdering av ressurser og 
utfordringer i kommunen. 
 
Plan for forebygging er en av flere handlingsplaner i Asker kommune som ikke inngår 
i kommunes planstrategi hvor de 12-årige temaplanene er beskrevet.  

Temaplan for oppvekst et inkluderingsperspektiv og omfatter i stor grad det 
helsefremmende og forebyggende arbeidet i kommunen på et generelt grunnlag. 
Plan for forebygging vil derfor ikke omhandle alt forebyggende arbeid som gjøres i 
barnehager, skoler og andre tjenester, men vise til nettopp de strategiene fra 
temaplanen som beskriver hvordan vi kan forebygge omsorgssvikt og utvikling av 
adferdsproblemer. Siste del av planen beskriver konkrete tiltak som 
kommunedirektøren vil iverksette for å realisere disse strategiene og oppfylle 
intensjonene med barnevernreformen som en oppvekstreform. 
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Medvirkningsprosesser /høring:  
Temaplan for oppvekst har fulgt rutinen med første- og andregangsbehandling og 
Plan for forebygging tar utgangspunkt i den overordnete temaplanen og er forankret i 
den. Til kunnskapsgrunnlaget for temaplanen hadde helsefremmende og 
forebyggende arbeid en egen tverrsektoriell arbeidsgruppe. 

I forbindelse med utarbeidelse av Plan for forebygging har det vært arrangert to 
workshops med ca. 50 deltakere fra oppvekst, medborgerskap, NAV, 
tannhelsetjenesten og kommuneoverlegen. 

Planen har også vært på intern høring hos deltakerne fra workshopene før den nå 
legges frem for politisk behandling. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Plan for forebygging av omsorgssvikt og utvikling av atferdsproblemer er en viktig 
plan for å fremme en trygg og god oppvekst og god helse for kommunens 
innbyggere. Den inneholder strategier fra temaplan for oppvekst som realiseres 
gjennom denne planen. Plan for forebygging inneholder noe av 
kunnskapsgrunnlaget fra temaplanen, beskrivelser av nåværende praksis knyttet til 
arbeid med forebygging av omsorgssvikt og tilhørende tiltak. Tiltakene vurderer 
kommunedirektøren som viktig for å ha mer samordnet tjenestetilbud, økt 
kompetanse i tjenestene og dermed økt kvalitet i tjenestetilbudet. 

Vold, seksuelle overgrep og omsorgssvikt mot barn er en stor trussel for et 
menneskes helse.  Slike barndomsbelastninger påfører barnet store belastninger, 
tap og smerte både på kort og lang sikt. Jo yngre barnet er når det utsettes for vold, 
seksuelle overgrep og omsorgssvikt desto mer alvorlig synes konsekvensene å bli. 
Konsekvensene synes også å bli mer eller mindre alvorlig alt etter hvor langvarige 
eller gjentagende belastningene er. (NOU: 2023:24) 

Det er avgjørende at kommunens samlede og koordinerte tjenestetilbud klarer å 
hjelpe barn og familier så tidlig som mulig for å forebygge at barn utsettes for 
omsorgssvikt. Vold og seksuelle overgrep. At kommunens tjenester har kompetanse 
og kapasitet vil kunne være avgjørende for å forhindre at barnets liv og fungering 
forringes gjennom hele livet. 

Plan for forebygging vil også støtte opp under kommunens arbeid for sosial 
bærekraft med tanke på å styrke innbyggernes helse og levekår. 

Planen vil implementeres parallelt med temaplan for oppvekst slik at strategier og 
tiltak er koordinert. Planen vil også ses i sammenheng med kommunens innføring av 
Nasjonalt forløp for barnevern, som innebærer samordnet helsekartlegging i 
barnevernssaker. Planen vil kunne bli justert underveis dersom ny kunnskap og 
erfaring i kommunens tjenester tilsier det. 
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5. Konklusjon 
Kommunedirektøren vurderer at foreslåtte tiltak i Plan for forebygging av 
omsorgssvikt og utvikling av adferdsproblemer vil bidra til å realisere lovens 
intensjon, og at kommunen styrker arbeidet med tidlig innsats og forebygging. 
 
Kommunedirektøren anbefaler at kommunestyret vedtar forslaget til handlingsplan 
slik det ligger vedlagt. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 

Plan for forebygging av omsorgssvikt og utvikling av adferdsproblemer 
"Å høre til" temaplan for oppvekst 

https://www.asker.kommune.no/om-asker-kommune/styring-og-verdier/temaplaner-for-asker-kommune/temaplan-for-oppvekst/
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01964 Hege Oshaug 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 16/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 17/24 
3 Kommunestyret 07.05.2024  
  

Plan for forebygging av omsorgssvikt og adferdsproblemer 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 18.04.2024 sak 16/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken (presentasjon). 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Plan for forebygging av omsorgssvikt og utvikling av adferdsproblemer vedtas 
slik den foreligger  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/01964 Hege Oshaug 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 16/24 
2 Utvalg for oppvekst 23.04.2024 17/24 
3 Kommunestyret 07.05.2024  
  

Plan for forebygging av omsorgssvikt og adferdsproblemer 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 23.04.2024 sak 17/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet saken og svarte på oppklarende spørsmål. 

Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling/Vedtak  

1. Plan for forebygging av omsorgssvikt og utvikling av adferdsproblemer vedtas 
slik den foreligger  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/05632-2 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 18.04.2024 
 

Ungdomsrådet - Årsmelding for 2023 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Ungdomsrådets årsmelding for 2023 godkjennes, med de endringer som 
fremkommer i møtet. 

2. Årsmeldingen legges fram for kommunestyret. 
 

1. Bakgrunn for saken 
Ungdomsrådet skal hvert år utarbeide årsmelding som skal legges fram for 
kommunestyret til orientering. 

Vedlagt følger utkast til årsmelding for 2023. Utkastet er unntatt offentlighet inntil 
ungdomsrådet har behandlet saken, jf. offl.l. § 14. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Årsmelding 2023 - Ungdomsrådet (Unntatt offentlighet, jf. off.l. § 14) 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/05632 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 18.04.2024 17/24 
  

Ungdomsrådet - Årsmelding for 2023 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 18.04.2024 sak 17/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken. 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Ungdomsrådets årsmelding for 2023 godkjennes, med de endringer som 
fremkommer i møtet. 

2. Årsmeldingen legges fram for kommunestyret. 
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